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                                        Protokół Nr XXV/09 
 

XXV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, która odbyła się w dniu 
08.04.2009r., w Świętokrzyskim Urzędzie Wojewódzkim w Kielcach 
w godz. od 10.00 do 14.00. 
 
Obradom przewodniczył pan Tadeusz Kowalczyk przewodniczący Sejmiku. 
 
Sesja odbyła się według następującego porządku obrad: 
1. Otwarcie  XXV sesji  Sejmiku Województwa  Świętokrzyskiego. 
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Wybór sekretarzy obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu XXIV sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 
6. Zgłoszenie interpelacji. 
7. Rozpatrzenie  projektów   uchwał  w  sprawie  zmian  w budŜecie  

województwa na 2009 r. 
a) wystąpienie Marszałka Województwa 
b) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
c) dyskusja  
d) głosowanie uchwał. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie 
przez Marszałka Województwa Świętokrzyskiego umów na realizację 
inwestycji wieloletnich, w ramach zadania dotyczącego dofinansowywania 
robót  budowlanych dotyczących obiektów słuŜących rehabilitacji, 
w związku  z potrzebami osób niepełnosprawnych, na lata 2009-2010.    
   a) wystąpienie Członka Zarządu – Marka Gosa 

  b) stanowisko Komisji BudŜetu i Finansów 
  c) dyskusja  
  d) głosowanie uchwały. 

9. Sprawy róŜne. 
10. Zamknięcie   obrad  XXV  sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego. 

Przebieg sesji. 
Ad 1. 
Przewodniczący obrad otworzył obrady XXV sesji Sejmiku Województwa 
Świętokrzyskiego. W smutnym nastroju, z powodu śmierci radnego Leszka 
Bugaja, powitał radnych zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1).  
 
Na prośbę przewodniczącego Sejmiku  zebrani na sesji powstali z miejsc 
i uczcili minutą ciszy pamięć radnego Leszka Bugaja. 
 
Przewodniczący obrad poinformował, iŜ powodem zwołania, w trybie pilnym, 
dzisiejszej sesji było otrzymanie środków przeznaczonych na stypendia.  
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Przypomniał, iŜ Zarząd nie moŜe, bez zgody Sejmiku, rozdysponować 
wspomnianych środków. 
   
Ad 2. 
Przewodniczący obrad stwierdził, iŜ w sesji uczestniczy 21 radnych, tym 
samym obrady są prawomocne.  
 
Ad 3. 
Na sekretarzy obrad Sejmik wybrał radnych: Barbarę Dudę  
i Marka Bogusławskiego. 
 
Ad 4. 
Porządek obrad sesji został przyjęty przez Sejmik bez uwag (załącznik nr 2). 
 
Ad 5. 
Przewodniczący obrad poinformował, Ŝe protokół XXIV sesji Sejmiku był 
wyłoŜony do wglądu w Kancelarii Sejmiku, jak równieŜ przed sesją. Zapytał, 
czy radni zgłaszają jakieś uwagi do  protokołu?  

Wobec braku zastrzeŜeń, przewodniczący obrad oznajmił, iŜ protokół XXIV 
sesji  został przyjęty przez Sejmik.   

Ad 6 . 
Radni nie zgłosili interpelacji. 
 
Ad 7. 
Radni otrzymali projekty uchwał w sprawie zmian w budŜecie województwa na 
2009r. (projekty stanowią załączniki o nr.: 3, 4, 5, 6, 7, 8). 
 
Przewodniczący obrad udzielił głosu Członkowi Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego Marcinowi Perzowi, który przedstawił projekt uchwały 
w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2009 rok, polegających na: 
- zwiększeniu planu wydatków budŜetu o kwotę 10.406.903,56 zł., na realizację 
Działań w ramach Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju 
Regionalnego 2004-2006, z przeznaczeniem na realizację Działania 2.6 
Regionalne Strategie Innowacyjne i transfer wiedzy oraz realizację  Działania 
2.2 Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne, 
- pokryciu ww. zwiększonej kwoty wydatków z przychodów pochodzących 
z wolnych środków z lat ubiegłych, jako zabezpieczenie z budŜetu 
województwa środków budŜetu państwa i Unii Europejskiej.   Wniósł o podjęcie 
uchwały przez Sejmik. 
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Przewodniczący obrad udzielił głosu pani Skarbnik Województwa 
Świętokrzyskiego Marii Fidzińskiej- Dziurzyńskiej, która kolejno omówiła 
niŜej wymienione  projekty uchwał: 
 
-w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2009 rok, polegających 
na zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu o kwotę 73.692.681,00 zł., 
stanowiącą środki dotacji rozwojowej dla Instytucji Pośredniczącej 
z przeznaczeniem na realizację Działań w ramach Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki  2007-2013. 
 
-w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2009 rok, polegających 
na zwiększeniu planu dochodów i wydatków  budŜetu o kwotę 1.177.997,00 zł., 
stanowiącą środki dotacji rozwojowej na funkcjonowanie Systemu Informacji 
o Funduszach Europejskich w ramach Programu Operacyjnego Pomoc 
Techniczna 2007-2013, z  przeznaczeniem na funkcjonowanie Głównego 
Punktu Informacyjnego o Funduszach Europejskich (GPI).   
 
-w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2009 rok, polegających 
na przesunięciu w planie wydatków budŜetu - między paragrafami w ramach działu 
750 – Administracja publiczna i rozdziału 75095 – Pozostała działalność kwoty 
65.800,00 zł., z przeznaczeniem na wynagrodzenia osobowe pracowników 
zatrudnionych w Świętokrzyskim Biurze Rozwoju Regionalnego w Kielcach, 
realizujących zadania w ramach Pomocy Technicznej Programu Operacyjnego 
Kapitał Ludzki 2007 – 2013,  Działanie 10.1.  
 
- w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2009 rok, polegających na 
zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu w dziale 150 – Przetwórstwo 
przemysłowe o kwotę 30.153,22 zł., stanowiącą środki pochodzące ze zwrotu 
niewykorzystanych dotacji przez beneficjenta, przyznanych z budŜetu państwa 
i budŜetu Unii Europejskiej na realizację Działania 3.4 w ramach Priorytetu III 
Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego 2004-2006.   
 
- w sprawie zmian w budŜecie województwa na 2009 rok, polegających na 
zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu w dziale  853 – Pozostałe 
zadania w zakresie polityki społecznej o kwotę 23.402,20 zł., stanowiącą środki 
pochodzące ze zwrotu przez beneficjenta niewykorzystanych dotacji 
rozwojowych wraz z odsetkami, przekazanych na realizację Działań w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 2007-2013. 

   
Pani Skarbnik wniosła o podjęcie uchwał przez Sejmik. 
 
Przewodniczący obrad  udzielił głosu radnemu Bogusławowi Moskalowi 
zastępcy przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów, który 
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poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektów uchwał (Opinie nr: 
229/09, 230/09, 231/09, 232/09, 233/09, 234/09 stanowią odpowiednio 
załączniki o nr.: 9, 10, 11, 12, 13, 14). 

 
W dyskusji przewodniczący obrad udzielił radnym głosu, według kolejności 
zgłoszeń. 

 
Radny Józef Bąk,  zwrócił się z pytaniem dotyczącym ostatecznego terminu 
składania, przez studentów, wniosków o stypendia. Podkreślił, i Ŝ z jego wiedzy 
wynika, Ŝe do 10 kwietnia 2009r. studenci zobligowani są do złoŜenia ww. 
wniosków. Nadmienił, iŜ jest to, według niego, termin zbyt krótki; 

 
Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Marcin Perz odnosząc się 
do wypowiedzi przedmówcy poinformował, iŜ kwestia terminu (dotyczącego 
zakończenia naboru wniosków) jest nadal otwarta. W chwili obecnej wszystkie 
działania ukierunkowane są na ustalenie zasad współpracy między 
samorządami. Zaznaczył, Ŝe z powodu słabego odzewu ze strony beneficjentów, 
naleŜy zwrócić się z prośbą do wójtów, burmistrzów oraz sołtysów, 
by ,,kolportowali” informacje związane ze składaniem wniosków. Poinformował 
równieŜ, iŜ istnieje moŜliwość przesunięcia, jeśli będzie zbyt mało wniosków, 
spornego terminu. W przypadku gdy do 10 kwietnia napłynie wystarczająca 
liczba wniosków, wtedy wspomniany termin będzie ostateczny. Nadmienił 
ponadto, iŜ krótki termin ma zmotywować do szybszego składania wniosków. 
Podkreślił, Ŝe nie moŜna stosować szeroko pojętej dowolności przy 
wyznaczaniu terminu naboru wniosków, gdyŜ zakładane są środki z budŜetu 
województwa.  Ponadto, zgodnie z dyrektywą Unii Europejskiej, czas dany na 
rozliczenie się  upływa z dniem 30 czerwca 2009r. W związku z tym jest 
niewiele czasu na wykorzystanie, przeznaczonych na ten cel, środków;  
 
Radny Józef Bąk podkreślił ponownie, iŜ ów termin jest zbyt krótki.  
Zasugerował, by wydłuŜyć go do np. 15 lub 20 kwietnia 2009r.; 
 
Radny Janusz Koza zaproponował, aby na podstawie art. 4 § 2 ustawy 
o ogłaszaniu aktów normatywnych wystąpić o przyspieszenie publikacji 
uchwały dotyczącej stypendiów. Skorzystanie z ww. artykułu ustawy umoŜliwi 
wystąpienie z pismem do Wojewody Świętokrzyskiego o natychmiastowe 
opublikowanie tej  uchwały. Zdaniem radnego aktualny zapis moŜe być 
kwestionowany przez prawników Wojewody Świętokrzyskiego; 
  
W odpowiedzi radca prawny Zbigniew Stefańczyk stwierdził, iŜ nie ma 
przeszkód, by aktualna forma prawna uchwały została utrzymana. Podkreślił, 
iŜ nie przewiduje Ŝadnych problemów z publikacją, gdyŜ wszystko odbywa się 
lege artis. 
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Jako kolejny głos zabrał  radny Józef Kwiecień, który poparł opinię radnego 
Józefa Bąka odnośnie zbyt krótkiego terminu na składanie wniosków.  
 
Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Marcin Perz ostatecznie 
rozwiał wątpliwości stwierdzając, iŜ 10 kwiecień 2009r. nie jest datą złoŜenia 
gotowego wniosku (to termin obligujący starostwa do zebrania i przekazania 
wszelkich informacji do Urzędu Marszałkowskiego). 
 
Przewodniczący obrad wyraził przekonanie, iŜ studenci - zainteresowani 
moŜliwością uzyskania stypendium - byli w posiadaniu, juŜ znacznie wcześniej, 
informacji dotyczących składania wniosków. Podany termin pozwoli uzyskać 
wiedzę o liczbie chętnych do skorzystania ze stypendiów. 
 
Następnie przewodniczący obrad poddał kolejno pod głosowanie ww. projekty 
uchwał. 
 
Zapytał, kto  z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian  
w budŜecie na 2009r. polegających na zwiększeniu planu wydatków budŜetu 
o kwotę 10.406.903,56 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXV/429/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Zapytał, kto  z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian  
w budŜecie na 2009r. polegających na zwiększeniu planu dochodów  
i wydatków budŜetu o kwotę 73.692.681,00 zł., kto jest przeciwny, 
kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXV/430/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 
Zapytał, kto  z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budŜecie 
na 2009r. polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków  budŜetu 
o kwotę 1.177.997,00 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXV/431/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 
Zapytał, kto  z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budŜecie 
na 2009r. polegających na przesunięciu w planie wydatków budŜetu kwoty 
65.800,00 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
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Uchwała Nr XXV/432/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 
Zapytał, kto  z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budŜecie 
na 2009r. polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu 
o kwotę 30.153,22 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXV/433/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 
Zapytał, kto  z radnych jest za podjęciem uchwały dotyczącej zmian w budŜecie 
na 2009r. polegających na zwiększeniu planu dochodów i wydatków budŜetu 
w o kwotę 23.402,20 zł., kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 
 
Uchwała Nr XXV/434/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad 8. Radni otrzymali projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez 
Marszałka Województwa Świętokrzyskiego umów na realizację inwestycji 
wieloletnich, w ramach zadania dotyczącego dofinansowywania robót  
budowlanych dotyczących obiektów słuŜących rehabilitacji, w związku  
z potrzebami osób niepełnosprawnych, na lata 2009-2010 (załącznik nr 21).   
 Przewodniczący obrad udzielił głosu Członkowi Zarządu Województwa 
Świętokrzyskiego Markowi Gosowi, który przedstawił i omówił treść projektu 
oraz wniósł o podjęcie uchwały przez Sejmik. 
 Następnie zastępca przewodniczącego Komisji BudŜetu i Finansów 
Bogusław Moskal poinformował o pozytywnym zaopiniowaniu ww. projektu  
(Opinia nr 235 stanowi załącznik nr 22). 
 W dyskusji głos zabrali:    Radny Wojciech Kurek, który zwrócił się z pytaniem: ,,czy  kwoty 
dofinansowania obciąŜają budŜet województwa  w bieŜącym roku czy 
ewentualnie część z nich zostanie przeniesiona na rok następny?’’ 
 W odpowiedzi Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Marek 
Gos poinformował, Ŝe kwoty - o których mowa- dotyczą br. roku. Przypomniał 
ponadto, iŜ często jesienią PFRON przekazuje drugą transzę środków. 
Podkreślił, Ŝe na ten fakt wszyscy liczą. Ponownie zaznaczył, Ŝe kwoty - 
widniejące w tabeli - to środki tego roku. Zakomunikował równieŜ, iŜ nie 
są zaciągane dalsze zobowiązania. Dotychczasowe przepisy przewidywały 
zamknięcie inwestycji w bieŜącym roku budŜetowym. Obecnie istnieje 
moŜliwość zawarcia przez Marszałka umowy do 3 lat, pod warunkiem 
wyraŜenia zgody przez Sejmik. 
  Radna Agnieszka Szlęk poprosiła o wyjaśnienie wątpliwości dotyczących 
pierwszego (z tabeli) beneficjenta. Niejasny, według radnej, zapis powoduje, 
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iŜ nie jest wiadomo, czy  dofinansowanie dotyczy budynku w Pacanowie 
czy dzieci z Pacanowa.  
 Odpowiedzi udzieliła pani dyrektor Barbara Jakacka- Green, która 
poinformowała, Ŝe wniosek złoŜony został przez Zgromadzenie Sióstr 
Kanoniczek Ducha Świętego de Saxia (mające siedzibę w Krakowie) 
prowadzące działalność w Pacanowie. Zaznaczyła ponadto, iŜ do nazwy zadania 
- zgłoszonego przez wnioskodawcę - nie wprowadzono Ŝadnych zmian.  
 Radny Józef Grabowski stwierdził, iŜ z wypowiedzi pana Marka Gosa wynika, 
Ŝe w momencie gdy pojawią się dodatkowe środki, pod koniec roku, otrzymają 
je ci sami beneficjenci. Czy ze wspomnianych środków mogą korzystać równieŜ 
inni beneficjenci?  
 W odpowiedzi Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Marek 
Gos stwierdził, iŜ dotychczasowi beneficjenci mogą otrzymać dodatkowe 
środki. Nie ma przeciwwskazań jednak, by pozostali beneficjenci, posiadający 
pozytywnie rozpatrzone i zakwalifikowane wnioski, uzyskali dofinansowanie. 
Priorytetem jest kontynuacja (zawartych w projekcie) zadań. 
 Radny Wojciech Kurek zwrócił się z pytaniem czy podjęcie omawianej 
uchwały będzie zgodą udzieloną Marszałkowi na dofinansowanie kolejnymi 
kwotami (bez kaŜdorazowej akceptacji Sejmiku) wspomnianych beneficjentów? 
 Pan Marek Gos odnosząc się do  przedmówcy potwierdził, iŜ przyjęcie 
omawianej uchwały umoŜliwi realizację wieloletnich inwestycji. Przypomniał, 
Ŝe placówka w Pacanowie słuŜy osobom niepełnosprawnym (dzieciom 
i dorosłym). Nadmienił, iŜ część zasadniczą środków (na zadanie) musi 
zabezpieczyć Zgromadzenie Sióstr. Ponownie podkreślił konieczność realizacji 
tego zadania.   
 Przewodniczący obrad wyraził zadowolenie z aktywności  
i wnikliwości radnych. Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie przez Marszałka Województwa 
Świętokrzyskiego umów na realizację inwestycji wieloletnich, w ramach 
zadania dotyczącego dofinansowywania robót  budowlanych dotyczących 
obiektów słuŜących rehabilitacji, w związku  z potrzebami osób 
niepełnosprawnych, na lata 2009-2010. Zapytał,  kto z radnych  jest 
za podjęciem uchwały, kto jest przeciwny, kto wstrzymał się od głosowania? 

Uchwała Nr XXV/435/09 w ww. sprawie została podjęta przez Sejmik 
jednogłośnie i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Ad 9.  W punkcie tym głos zabrał radny Jarosław Przygodzki, który poinformował, 
iŜ dyrektorzy ośrodków szkolno- wychowawczych sygnalizują problem z salami 
do gimnastyki korekcyjnej dla osób niepełnosprawnych (sale są jedynie 
w Starachowicach i Ostrowcu Świętokrzyskim). PoniewaŜ nie ma takich sal 
w Kielcach, dlatego niepełnosprawni z Jędrzejowa, Włoszczowy czy Końskich 
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są zmuszeni dojeŜdŜać do Starachowic na późne godziny popołudniowe. 
Zaapelował, by Sejmik zajął się wspomnianą kwestią.  

Przewodniczący obrad zakomunikował, Ŝe zaplanowana na 27 kwietnia 2009r. 
sesja Sejmiku rozpocznie się około godz. 12.00. Szczegółowe informacje 
zostaną zawarte w zaproszeniach na posiedzenie. Ponadto przypomniał radnym 
o składaniu zeznań podatkowych. Poinformował równieŜ, iŜ o godz. 13.30 
podjedzie pod Urząd Wojewódzki autokar. Chętni do skorzystania z dowozu na 
uroczystości pogrzebowe ś.p. Leszka Bugaja proszeni są o wyjście, 
w odpowiednim czasie, przed Urząd.  
 
Ad 10 . 
Przewodniczący obrad podziękował wszystkim zebranym za dyscyplinę 
i porządek panujący na sali, a następnie zamknął obrady XXV sesji Sejmiku 
Województwa Świętokrzyskiego. 

 
Sekretarze obrad 

 
Radny Marek Bogusławski _____________  Radna Barbara Duda___________ 

 
 
     Przewodniczący obrad  
 
        Tadeusz Kowalczyk 
 
 
 

Protokół sporządziły: 
 
Anna Stopczyńska-Grzela ______________________ 
 
Barbara Chrzęszczyk__________________________ 
 
 

                      
 
 


